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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul a decis că alegerile locale vor avea loc pe 27 septembrie. 

Guvernul s-a reunit astăzi în ședință. Între proiectele dezbătute a fost și cel privind 

organizarea alegerilor locale. Aceeași dată a fost propusă anterior și de Autoritatea 

Electorală Permanentă care anunța că proiectul de lege cu stabilirea datei ar trebui 

să intre în vigoare cel târziu la data de 29 iulie. 

Pe 9 aprilie a intrat în vigoare ordonanța prin care s-a prelungit mandatul aleșilor 

locali până la cel târziu 31 decembrie, în contextul evoluției pandemiei de 

coronavirus. Potrivit acesteia, candidații pot opta între depunerea listelor de 

semnături (reduse la jumătate) și depunerea unor contribuții în valoare echivalentă 

a 50 de salarii minime brute în contul de campanie.  

Ulterior, pe 3 iunie Curtea Constituțională a decis că atât prelungirea mandatelor 

primarilor prin ordonanță de urgență, cât și stabilirea datei alegerilor locale de către 

Parlament, sunt neconstituționale. 

Organizarea alegerilor în toamnă a fost anunțată din aprilie și de președintele 

Iohannis care spunea însă că va fi importantă și evoluția îmbolnăvirilor cu COVID-

19. „Îmi doresc să reușim în toamnă să avem alegeri locale și, la termen, alegeri 

parlamentare. Dacă nu pot fi făcute în siguranță, vor fi amânate. Nu voi tolera în 

niciun caz să avem alegeri sub semnul epidemiei!”, spunea Klaus Iohannis. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ludovic Orban: Va fi campanie fără adunări publice, fără mitinguri 

electorale. Reguli și în organizarea secțiilor de vot. O dată pentru alegerile 

parlamentare 

Premierul Ludovic Orban a declarat joi seară că la alegerile locale va fi o campanie 

pentru fără adunări publice și fără mitinguri electorale, cu respectarea măsurilor de 

protecţie COVID-19.  

https://www.news.ro/social/autoritatea-electorala-permanenta-propune-27-septembrie-data-alegerilor-locale-respectate-toate-prevederile-legale-institutia-anunta-proiectul-lege-stabilirea-datei-ar-trebui-intre-vigoare-cel-1922400819172020061719396446?source=biziday
https://www.news.ro/social/autoritatea-electorala-permanenta-propune-27-septembrie-data-alegerilor-locale-respectate-toate-prevederile-legale-institutia-anunta-proiectul-lege-stabilirea-datei-ar-trebui-intre-vigoare-cel-1922400819172020061719396446?source=biziday
http://www.ziare.com/alegeri/alegeri-locale-2020/oug-pentru-alegerile-locale-publicata-in-monitorul-oficial-in-locul-listelor-de-sustinatori-candidatii-pot-avea-bani-in-cont-1606011?source=biziday
https://www.biziday.ro/klaus-iohannis-alegerile-vor-fi-amanate-daca-nu-pot-avea-loc-in-siguranta-si-prezinta-un-pericol-pentur-cetateni-nu-voi-tolera-organizarea-lor-sub-semnul-pandemiei/?source=biziday
https://www.biziday.ro/klaus-iohannis-alegerile-vor-fi-amanate-daca-nu-pot-avea-loc-in-siguranta-si-prezinta-un-pericol-pentur-cetateni-nu-voi-tolera-organizarea-lor-sub-semnul-pandemiei/?source=biziday
https://www.biziday.ro/klaus-iohannis-alegerile-vor-fi-amanate-daca-nu-pot-avea-loc-in-siguranta-si-prezinta-un-pericol-pentur-cetateni-nu-voi-tolera-organizarea-lor-sub-semnul-pandemiei/?source=biziday
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"Am adoptat astăzi în guvern un proiect de lege prin care propunem data alegerilor 

27 septembrie (...). Este adevărat că nu se vor putea organiza adunări publice, 

mitinguri electorale, normal, dacă se face campanie din casă în casă, candidaţii vor 

trebui să poarte mască, pentru că în spaţii închise se poartă mască, se va apela la o 

campanie mai intensă pe media, pe online, că acum online este clar un mijloc de 

comunicare safe", a declarat premierul la Digi 24, citat de Agerpres. 

Șeful executivului a precizat că şi în organizarea secţiilor de vot se va ţine cont de 

respectarea măsurilor de protecţie împotriva coronaviruslui. 

 

"În organizarea secţiilor de vot, evident, trebuie să iei nişte măsuri legate de 

numărul maxim de persoane care să intre, se stă la coadă la anumită distanţă, 

trebuie dezinfectanţi, măşti de protecţie, toate regulile trebuie respectate", a 

precizat Ludovic Orban. 

 

Prim-ministrul a mai spus că alegerile generale ar putea avea loc pe 6 decembrie. 

 

"Alegerile generale, după opinia noastră, sorocul lor, termenul lor constituţional 

este pe data de 6 decembrie. E data pe care noi am propus-o, aştept şi punctele de 

vedere ale altor formaţiuni politice privitor la această dată", a afirmat Orban. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Videoconferinţă despre repornirea economiei româneşti, organizată vineri 

Repornirea economiei României, soluţii imediate la problemele momentului şi 

programul guvernamental vs propunerile mediului de afaceri, sunt doar câteva 

dintre temele dezbaterii online "Upgrade Romania - Investiţiile, motorul de pornire 

a economiei", organizată vineri. 

 

Potrivit agendei evenimentului, au fost invitaţi Ludovic Orban - premierul 

României, Adina Vălean - comisar Transporturi în Parlamentul European, Marcel 

Boloş - ministrul Fondurilor Europene, Lucian Bode - ministrul Transporturilor, 

Infrastructurii şi Comunicaţiilor, Liviu Rogojinaru - secretar de stat în Ministerul 

Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, Manuela Irina Pătrăşcoiu - 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/06/25/orban-va-fi-campanie-fara-adunari-publice-fara-mitinguri-electorale-trebuie-sa-se-adapteze-si-candidatii-si-alegatorii--530111
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preşedintele Companiei Naţionale de Investiţii, Mihai Daraban - preşedintele 

Camerei de Comerţ şi Industrie a României (CCIR), Florin JIANU - preşedintele 

CNIPMMR, Horia Grigorescu - director general Compania Naţională "Poşta 

Română" şi Ramona Jurubiţă - preşedintele Consiliului Investitorilor Străini. 

 

Pe lista subiectelor ce vor fi abordate pe durata videoconferinţei se vor afla: "Care 

sunt motoarele repornirii economiei, dar şi ce poate face statul pentru o relansare 

rapidă", "De câţi bani ar avea nevoie România pentru a finaliza proiectele demarate 

deja? Mai pot fi acestea realizate în actualele condiţii sociale şi economice?", 

"Cum poate fi implicat sectorul privat în dezvoltarea proiectelor de infrastructură? 

Funcţionează parteneriatul public-privat?", "Care sunt sursele de finanţare pentru 

marile proiecte de investiţii, fie că vorbim de infrastructură, energie, comunicaţii 

sau alte domenii extrem de importante?". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Șefa TVR angajează din banipublici patru avocați pentru a hărțui 

MediaSind!  

Abuzurile pe bani publici în Societatea Română de Televiziune par să nu se mai 

termine! Deși OUG nr. 26/2012 interzice tuturor autorităților și instituțiilor publice 

care au în structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, să 

achiziționeze servicii juridice de consultanță, de asistență și/sau de reprezentare, 

în Televiziunea Română nu se respectă! 

Președintele-director general Doina Gradea, încălcând iar prevederile 

legale și urmărind hărțuirea și intimidarea organizației noastre, a angajat 4 

(patru) avocați de la casa de avocatură Zamfirescu Racoți Vasile & 

Partners!!! (foto). Aceștia au notificat deja Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind, cerându-i să  înceteze “de îndată orice acțiune îndreptată împotriva 

subscrisei, respectiv să vă abțineți de la publicarea sub orice formă de informații 

nefondate/neadevărate cu privire la activitatea Societății Române de 

Televiziune.” Mai mult, casa de avocatură amenință că în caz contrar, “vom apela 

la toate mijloacele legale pentru acoperirea pagubelor cauzate subscrisei prin 

acțiunile dvs. ilicite” 
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Totodată, SRTv, prin acești avocați, a acționat în instanță SRJ MediaSind pentru ca 

instanța să nu mai dea dreptul Sindicatului să-și reprezinte membrii din 

Televiziunea Publică! Este halucinant ca în anul 2020 să interzici dreptul unei 

organizații sindicale naționale de a-și reprezenta membrii afiliați dintr-o instituție, 

în fața angajatorului sau în raport cu autoritățile publice, în disprețul Constituției 

României, a Convențiilor OIM și a directivelor europene privind libera asociere 

sindicală. (vezi aici) 

Acțiunea șefei TVR este menită să lovească direct în dreptul angajaților din SRTv 

de a fi reprezentati de o organizație sindicală onestă, neaservită conducerii. 

Doina Gradea și acoliții săi  ignoră, însă, prevederile  Constituției noastre, care 

consfințește dreptul la liberă afiliere, dar și  convențiile OIM, directivele UE 

privind libera asociere sindicală, Legea dialogului social, dar și  sentințele 

definitive obținute în justiție care dau dreptul MediaSind de a-și reprezenta 

membrii de sindicat din Societatea Română de Televiziune. De altfel,  și Ministerul 

Muncii, printr-o poziție oficială, consfințește legalitatea MediaSind în 

TVR (amănunte aici:. Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii 

Televiziunii Române! ) 

Mai mult, Doina Gradea ignoră faptul că a semnat la sfârșitul anului trecut cu 

Federația FAIR-MediaSind și reprezentanții angajaților, un act adițional la CCM, 

în baza mandatului acordat tocmai de Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind și de Sindicatul TVR Craiova. Toate documentele, inclusiv mandatul 

de reprezentare și actele SRJ MediaSind au fost verificate de ITM București, iar 

Actul adițional produce efecte juridice începând cu data de 1 ianuarie 2020! 

Prin acțiunile sale lipsite de coerență, șefa TVR pune sub semnul întrebării toate 

drepturile obținute prin documentul semnat chiar de ea cu partenerii sociali, 

inclusiv clauza de conștiință, voucherele de vacanță, 10 salarii de bază în caz de 

concedieri pentru motive ce nu ţin de persoana angajatului, ajustarea în permanență 

a salariului de bază minim brut pe unitate în raport cu salariul minim brut pe țară 

astfel încât acesta să fie întotdeauna cu 5 la sută mai mare decât salariul minim brut 

pe țară garantat în plată, acordarea de tichete de masă și vouchere de vacanță la 

maximul prevăzut de lege, 230 lei/zi – indemnizație cazare, acordarea sumelor de 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
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compensare a inflaţiei pentru anul 2019 şi pentru anul 2020. (amănunte aici: Noile 

drepturi câștigate la negocierile colective din TVR au intrat în vigoare!) 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind anunță că nu se va lăsa intimidat de 

acțiunile ilegale ale șefei TVR și a complicilor săi. Organizația noastră va fi, în 

continuare, alături de oamenii pe care îi reprezintă și va cere sprijin din partea 

instituțiilor naționale și internaționale: Federația FAIR-MediaSind, CNSLR-Frăția, 

Federația Internațională a Jurnaliștilor, Federația Europeană a Jurnaliștilor, EBU, 

Organizația Internațională a Muncii, Consiliul Europei, Comisia Europeană și 

Parlamentul European. Aceste organizații și instituții internaționale vor fi 

informate despre modul în care se respectă convențiile OIM și directivele europene 

din domeniul libertății sindicale, în cea mai mare instituție de presă a statului 

român –Televiziunea națională. 

Din păcate, complicitatea  care există între conducerea executivă şi unele persoane 

cu funcţii de decizie din SRTv, a făcut ca sesizările, strigătele de alarmă ale 

anagajaţilor din SRTV, inclusiv ale organizaţiei noastre, pentru a opri abuzurile din 

instituție, să fie blocate, motiv pentru care MediaSind a fost obligată la numeroase 

reacții publice naționale și internaționale, ceea ce a deranjat enorm administrația 

Gradea și pe acoliții săi: 

Conducerea TVR a cheltuit abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru 

contracte de asistenţă juridică! 

SRTV acţionată în judecată pentru contractele suspecte încheiate de şefa TVR cu 

un fost partener de afaceri și consilier 

personal!  http://www.mediasind.ro/comunicate-

1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostparte

nerdeafacerisiconsilierpersonal 

Tribunalul Bucureşti a anulat diminuările de drepturi negociate de conducerea 

TVR cu sindicatul de casă împotriva angajaţilor! 

Conducerea SRTV acţionată în judecată pentru că ascunde rezultatul măsurătorilor 

de radiaţii din Televiziunea Naţională! 

  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
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Iresponsabilitatea administrației Gradea pune în pericol sănătatea tuturor 

angajaților TVR! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publice angajările preferențiale! 

Invocând considerente etice, conducerea TVR impune o procedură ilegală şi 

imorală pentru a concedia angajații incomozi! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publică lista colaboratorilor pentru 

care a plătit peste 3 milioane de euro! 

Conducerea TVR a cheltuit abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru 

contracte de asistenţă juridică! 

MediaSind TVR solicită liderilor politici să oprească dezastrul dinTVR și să 

demită actuala administrație! 

Tribunalul Bucuresti obligă administrația Gradea să explice de ce nu a efectuat 

determinări de noxe pentru toți factorii de risc din Televiziunea Națională! 

Avertizare publică pentru stoparea adoptării Procedurii abuzive privind conduita 

etică în TVR! 

Administrația Gradea acționată în instanță pentru că a secretizat cheltuielile 

publice din perioada stării de urgență! 

MediaSind a solicitat în instanță conducerii TVR să explice cum a cheltuit peste un 

million de euro pentru plata orelor suplimentare! 

Cum pot să fie concediați angajații TVR dacă încalcă Procedura privind conduita 

etică ! 

Pentru administrația Gradea cheltuielile publice din starea de urgență sunt secret de 

serviciu! Șefa TVR inventează o violare de corespondență pentru a se sustrage de 

la respectarea legii informațiilor de interes public! 

MediaSind TVR a solicitat DNA anchetarea jafului descoperit de Curtea de 

Conturi în Televiziunea Națională! 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapubliceangajarilepreferentiale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
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SRJ MediaSind a solicitat în instanță anularea noului Cod Etic care maschează, de 

fapt, o procedură de concediere a angajaților incomozi din TVR! 

Confederația CNSLR-Frăția susţine protestele împotriva abuzurilor şefei TVR! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union susțin toate protestele 

pentru demiterea șefei TVR! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și Federația Europeană a Jurnaliștilor au 

sesizat la Consiliul Europei abuzurile din Televiziunea Română! 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                             

 

 UPDATE CCR: Guvernul poate instaura si prelungi starea de alerta, fara 

incuviintarea Parlamentului. Izolarea, carantina si internarea nu pot fi date 

prin ordin de ministru 

Curtea Constitutionala a Romaniei (CCR) a admis, joi, sesizarea Avocatului 

Poporului referitoare la mai multe articole din Legea 55/2020 privind unele masuri 

pentru prevenirea si combaterea efectelor pandemiei de COVID-19. 

 

Avocatul Poporului a atacat, in 3 iunie, la Curtea Constitutionala a Romaniei, 

articolele din legea privind starea de alerta prin care se stabilesc contraventiile si 

amenzile pentru incalcarea legii. De asemenea, Avocatul Poporului a contestat si 

articolul prin care Parlamentul aproba starea de alerta instituita prin hotarare de 

guvern. 

 

In momentul in care a sesizat CCR, Avocatul Poporului a transmis ca "dispozitiile 

mentionate sunt neconstitutionale, intrucat, prin aprobarea de catre Parlament a 

unei hotarari a Guvernului de instituire a starii de alerta, se aduce atingere  

principiului separatiei puterilor in stat, consacrat de art. 1 alin. (4) din Constitutie, 

deoarece o asemenea interventie a puterii legiuitoare in activitatea puterii executive 

nu are o consacrare constitutionala". 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/stiri/interventie/
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"De asemenea, critica de neconstitutionalitate se refera si la nesocotirea 

dispozitiilor constitutionale ce reglementeaza raporturile Parlamentului cu 

Guvernul. Avocatul Poporului considera ca prin introducerea unei noi forme de 

control parlamentar asupra actelor Guvernului, Parlamentul a convertit natura 

juridica traditionala de act administrativ normativ a hotararii de Guvern intr-un 

document politic ce vizeaza exclusiv raportul constitutional dintre Parlament si 

Guvern", a mai transmis Avocatul Poporului, la momentul sesizatrii Curtii 

Constitutionale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul va aloca 5 milioane de lei - despagubiri pentru populatia afectata 

de inundatii. Ajutoarele, acordate fara ancheta sociala si fara cerere 

Guvernul a aprobat, joi, acordarea de despagubiri in suma de 5.000.000 lei pentru 

populatia afectata de inundatiile din 29 de judete, a anuntat seful Cancelariei prim-

ministrului, Ionel Danca. 

 

"La propunerea Ministerului Muncii, a fost adoptat un proiect de hotarare de 

guvern pentru acordarea unor despagubiri populatiei afectate de inundatiile recent 

intamplate in Romania. Vorbim despre inundatiile din aproximativ 29 de judete. 

Valoarea acestor despagubiri este de 5 milioane lei pentru populatia afectata de 

aceste inundatii", a afirmat Danca, dupa sedinta Executivului. 

 

Ajutoarele se vor acorda fara ancheta sociala si fara cerere, in baza evaluarii 

comisiilor judetene, cu semnatura prefectului si a primarului localitatii afectate. 

 

"La initiativa mea, in urma discutiilor pe care le-am avut in ultimele zile cu 

ministrul muncii, Ministerul a inaintat Guvernului un proiect de Hotarare de 

Guvern pentru acordarea de ajutoare de urgenta familiilor si persoanelor singure 

afectate de inundatii.  

Actul normativ a fost aprobat in sedinta de Guvern de astazi", a transmis Alin 

Ignat, secretar de stat la Ministerul Muncii. 

 

 

https://ziare.com/stiri/inundatii/
https://ziare.com/stiri/ancheta/
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Potrivit acestuia, ajutoarele se vor acorda rapid, fara ancheta sociala si fara cerere, 

prin AJPIS-uri, in baza evaluarii comisiilor constituite la nivel de judet, prin 

ordinul prefectului, cu semnatura acestuia si a primarului localitatii afectate. 

 

Cuantumul sumelor acordate va fi stabilit in functie de gradul de afectare al 

locuintei, astfel: 

 

4.000 lei - locuinte afectate in proportie de peste 75% 

2.000 lei - locuinte afectate in proportie cuprinsa intre 50%-75% 

1.500 lei - locuinte afectate in proportie cuprinsa intre 25%-50% 

1.000 lei - locuinte afectate in proportie de pana la 25% 

500 lei - pentru familiile si persoanele singure ale caror bunuri din locuinta au fost 

deteriorate, indiferent de numarul sau tipul bunurilor 

5.000 lei - pentru familia persoanei decedate ca urmare a inundatiilor, alunecarilor 

de teren si fenomenelor meteorologice deosebite 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvern: Cardurile de sănătate eliberate până în 2014 vor fi rescrise şi vor 

avea o valabilitate de şapte ani 

Guvernul a aprobat joi un act normativ potrivit căruia cardurile de sănătate 

eliberate până în 2014 vor fi rescrise şi vor avea o valabilitate de şapte ani. 

 

"Guvernul a adoptat un act normativ foarte important pentru populaţie, care 

vizează cardul de sănătate - cardul naţional de sănătate - care expira până la data de 

31 iulie 2020", a spus şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, într-o 

conferinţă de presă la Palatul Victoria. 

El a menţionat că, potrivit acestei hotărâri, pentru completarea normelor 

metodologice de aplicare a prevederilor referitoare la cardul naţional de asigurări 

sociale, cardurile de sănătate eliberate până în 2014 vor fi rescrise şi vor avea o 

valabilitate de şapte ani.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Economiei: Am luat măsuri pentru a definitiva liberalizarea pieței 

gazelor. E așteptată o scădere cu 10-15% a prețurilor 

Gazele vor fi mai ieftine și pentru populație, și pentru agenții economici, începând 

cu 1 iulie. Este promisiunea făcută de ministrul Economiei, Virgil Popescu, odată 

cu liberalizarea pieței. Popescu îndeamnă populația să analizeze toate ofertele și a 

explicat că oamenii pot schimba furnizorul dacă găsesc variante mai bune. 

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat că în cadrul şedinţei de guvern au 

fost adoptate măsuri care să permită liberalizarea pieţei gazelor naturale de la 1 

iulie. 

"Sunt convins că această liberalizare va duce la o scădere cu un procent între 10-

15% şi mă aştept ca în perioada imediat următoare, în cursul lunii iulie, cel mai 

târziu la începutul lunii august, acest lucru să se vadă şi în facturile cetăţenilor", a 

subliniat ministrul, citat de Agerpres. 

Virgil Popescu a menţionat că de la 1 iulie va exista o piaţă liberă de gaze naturale 

şi că prin modificările aduse la Legea energiei electrice şi a gazelor naturale au fost 

ridicate "ultimele bariere" în calea liberalizării. 

"Începând cu data de 1 iunie, Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie a 

pus la punct un program de vânzare pe piaţa centralizată a gazelor de către cei doi 

mari producători. Acest program se numeşte generic 'gas program release'. Prin 

acest program, practic, o cantitate pe care noi am stabilit-o astăzi în lege, de 40% 

din producţia totală a celor doi producători - din care se scade consumul tehnologic 

şi consumul propriu -, va fi ofertată la un preţ aliniat la preţul european, la preţ de 

referinţă al bursei de la Viena.  

De acolo se pleacă licitaţia. Au fost deja tranzacţionări făcute la un preţ de 30 de 

lei, de 40 de lei, de 50 de lei, în plină iarnă, un preţ care este cu cel puţin 30% mai 

mic decât preţul reglementat de acum", a spus Popescu. 

El a explicat că una dintre modificările aduse permite furnizorilor de gaze naturale 

să vândă oriunde în ţară dacă au un punct virtual de informare a cetăţenilor. 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/06/25/popescu-am-luat-masuri-pentru-a-definitiva-liberalizarea-pietei-gazelor-e-asteptata-o-scadere-cu-10-15-a-preturilor--530101


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 iunie 2020 11 

 

"Un furnizor de gaze naturale nu putea vinde gaze naturale decât acolo unde avea, 

pe o rază de 50 de kilometri, un punct fizic, adică un 'shop', să îi zicem, un 

magazin de vânzare a gazelor naturale. În condiţiile în care am văzut în plină 

pandemie că este vorba de foarte multă digitalizare, de comunicaţii, de online, să 

împiedicăm un furnizor de gaze naturale care are, să zicem, un preţ foarte bun din 

sudul ţării să vândă în nordul ţării şi să poată să vândă doar dacă acolo are un punct 

fizic de lucru era o barieră administrativă de nepermis. Astăzi am ridicat acest 

lucru, permiţând furnizorilor care pot să vândă oriunde în ţară doar dacă au un 

punct virtual de informare a clienţilor. Obligatoriu, în acest punct de informare 

trebuie să primească reclamaţii, sesizări, să le rezolve şi de asemenea trebuie să 

facă informare cu privire la preţul mediu de achiziţie al gazelor naturale pentru 

fiecare categorie de client, atât pentru clientul casnic, cât şi pentru cel industrial", a 

precizat ministrul. 

Popescu a prezentat şi alte măsuri menite să transparentizeze procesul de achiziţie 

şi de vânzare a gazelor naturale. 

"A doua barieră pe care am ridicat-o: am înlocuit acel program de vânzare 

obligatorie a 50% din producţie pe o bursă centralizată cu acest program de 'gas 

program release'. Este tot o vânzare, dar este o vânzare competitivă, la un preţ de 

referinţă european. (...) De asemenea, furnizorii trebuie să cumpere pentru clienţii 

casnici, cu minimizarea costurilor, transparent, din această piaţă liberă, din acest 

'gas program release', cantitatea de gaze pe care trebuie să o oferteze clienţilor 

casnici. De asemenea, ultima barieră în calea liberalizării gazelor naturale este că 

începând cu anul gazier 2021 piaţa reglementată de înmagazinare a gazelor nu va 

mai exista. Va fi de asemenea o piaţă liberă", a precizat el. 

Potrivit ministrului, au fost aduse modificări şi Legii offshore, în acelaşi scop. 

"O ultimă modificare este făcută pentru a pune în acord Legea offshore, legea de 

extracţie a gazelor din Marea Neagră, acolo unde exista obligativitatea vânzării a 

50% din producţie pe pieţele centralizate, cu Legea energiei electrice şi a gazelor 

naturale, cei care extrag gazele din Marea Neagră având aceeaşi obligativitate, să 

comercializeze tot 40% din gaze pe piaţa centralizată, dar prin acest 'gas program 

release'", a afirmat Popescu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul a aprobat intrarea în vigoare a sistemului de urmărire a 

materialului lemnos 

Guvernul a aprobat în ședința de joi operaţionalizarea SUMAL - sistemul 

informaţional integrat de urmărire a materialelor lemnoase, a anunțat ministrul 

Mediului, Costel Alexe. 

"În şedinţa de guvern am aprobat hotărârea pe care am promis-o de la începutul 

mandatului, şi anume, operaţionalizarea SUMAL, sistemul de urmărire a 

materialului lemnos. În doar şase luni, Guvernul Orban a reuşit să recupereze cei 

patru ani pe care i-au pierdut şi România şi pădurile noastre, pentru că acest sistem 

de urmărire a materialului lemnos a fost tergiversat foarte mult timp. (...) Odată cu 

operaţionalizarea acestui sistem de urmărire a materialului lemnos, vom reuşi în 

timp real, 24 de ore din 24, să avem un management foarte bun al materialului 

lemnos, vom şti în orice moment cât s-a tăiat din pădurile României, unde va 

merge acest material lemnos, către ce depozit şi, evident, mai ales, apoi, către 

terţi", a declarat Costel Alexe joi, la Palatul Victoria. 

El a adăugat că odată cu operaţionalizarea acestui sistem, toate instituţiile statului 

vor fi într-o strânsă coordonare. 

"Îi asigur pe toţi românii că odată cu operaţionalizarea SUMAL, transportul dublu 

pe acelaşi aviz nu se va mai putea realiza. De asemenea, odată cu operaţionalizarea 

SUMAL nimeni nu va mai putea să transporte cu aviz cantităţi mai mari sau mai 

mici, pentru că la fiecare transport de material lemnos vor fi obligaţi transportatorii 

să urce cele trei fotografii, din faţă, lateral şi spate, pentru a putea dovedi că au 

cantitatea de material lemnos cu care au plecat din pădure şi vor ajunge în depozit. 

Pentru că multe din aceste ilegalităţi, fie în interiorul fondului forestier, fie pe 

drumurile publice, de multe ori s-au petrecut şi cu sprijinul sau au închis 

autorităţile ochii. Prin acest sistem vom şti exact cât au tăiat, cât au avizat, cât şi-au 

însuşit atunci când au încărcat mijlocul de transport şi, evident, cât trebuie să 

ajungă la destinaţie", a menţionat Alexe.  

(Sursa: Digi 24) 
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 Marcel Vela anunță primul demers pentru înființarea Poliției Animalelor: 

Un pas mic, dar important 

Marcel Vela a anunțat pe Facebook primul demers pentru înființarea Poliției 

Animalelor. Ministrul spune că s-a făcut „un pas mic, dar important” în acest sens. 

„Se vorbește mult în ultima perioadă despre Poliția Animalelor. Astăzi aleg să nu 

vă povestesc despre acest demers, ci să vă spun că #seîntâmplă. Nu vreau să lansez 

declarații care să pară ca fiind “populare” pentru dumneavoastră, de aceea voi lăsa 

ca timpul și faptele să vorbească în ceea ce privește o problemă extrem de 

importantă...poate pentru prima dată în 30 de ani”, scrie Marcel Vela pe Facebook. 

„Astăzi a fost făcut un pas mic, dar important, pentru că îmi doresc din tot sufletul 

să construim un viitor bun, corect și pentru necuvântătoare. Mulțumesc tuturor 

organizațiilor și activiștilor pentru protecția animalelor prezenți astăzi la dezbaterea 

de la minister!”, a mai scris ministrul de Interne. 

Marcel Vela: Poliția Animalelor ar putea funcționa ca departament la Ordine 

publică 

Proiectul de reformă a Ministerului de Interne a fost demarat în decembrie, în 

ianuarie au existat dezbateri pe această temă, dar, din cauza pandemiei, discuțiile 

au fost suspendate. „Repunem pe tapet o decizie de reformare a MAI” la sfârșitul 

lunii iunie sau în luna iulie, a anunțat ministrul Marcel Vela la Digi24, la începutul 

lunii iunie, considerând că este o reformă necesară, pentru care a primit peste 400 

de propuneri. 

În cadrul acestei reforme, ar putea fi înființat, în cadrul poliției pentru ordinea 

publică, și un departament pentru poliția animalelor. „Acest proiect de reformă are 

o formă largă, putem înființa și un departament al poliției animalelor”, confirma 

atunci ministrul de interne. 

Poliția Animalelor a mai existat, dar în subordinea ANSVSA, și s-a dovedit a fi 

ineficientă. În București, există o poliție a animalelor, dar ea nu are competențe pe 

infracțiuni, ci doar pe contravenții. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/magazin/stil-de-viata/animale/marcel-vela-repunem-pe-tapet-reforma-ministerului-de-interne-departament-politia-animalelor-ordine-publica-1318998
https://www.digi24.ro/magazin/stil-de-viata/animale/marcel-vela-repunem-pe-tapet-reforma-ministerului-de-interne-departament-politia-animalelor-ordine-publica-1318998
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 Ordonanța de Urgență privind amânarea taxelor până pe 25 octombrie, în 

Monitorul oficial. Conține facilități pentru Horeca și închirierea plajelor 

Firmele vor putea să amâne taxele până pe 25 octombrie, Ordonanța de Urgență 

fiind publicată în Monitorul Oficial. Pe lângă asta, actul normativ mai prevede 

facilități pentru Horeca și închirierea plajelor. HotNews.ro a mai scris pe această 

temă astăzi și nefiind modificări față de varianta proiectului, redăm mai jos textul. 

Foarte pe scurt: 

 Cei care închiriază plaje vor beneficia, doar pentru sezonul estival 2020, de 

scutirea de la plata tranșei a doua, pentru contractele de închiriere. 

 Plata taxelor poate fi amânată până pe 25 octombrie (adică nu se calculează 

și nu se datorează dobânzi și penalități de întârziere) 

 Sectorul HORECA este scutit de impozitul specific pentru 90 de zile. 

 Sunt scutite de TVA cu drept de deducere livrările de măști de protecție 

individuale și ventilatoare medicale pentru terapie intensivă. 

O noutate: facilitate pentru cei care închiriază plaje 

Cei care închiriază plaje beneficiază, doar pentru sezonul estival 2020, de scutirea 

de la plata tranșei a doua, pentru contractele de închiriere care prevăd trei tranșe de 

plată, respectiv diminuarea tranșei a doua de plată, în echivalent reprezentând 30% 

din valoarea totală a contractului, pentru contractele care prevăd plata în doua 

transe. 

 

Diferența, rămasă de achitat din contravaloarea contractului de închiriere aferent 

anului 2020 se reține în integralitate de către Administrația Națională Apele 

Române prin Administrația Bazinală de Apă Dobrogea – Litoral. 

Sectorul Horeca este scutit de impozitul specific pentru 90 de zile 

Pentru aplicare, aceștia recalculează impozitul specific stabilit potrivit Legii 

nr.170/2016, aferent anului 2020, prin împărțirea impozitului specific anual la 365 

de zile calendaristice și înmulțirea valorii rezultate cu diferența dintre numărul de 

365 zile calendaristice și numărul de 90 zile calendaristice. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24136848-ordonanta-amanarea-platii-taxelor-octombrie-facilitate-inchiriere-plaje.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24136848-ordonanta-amanarea-platii-taxelor-octombrie-facilitate-inchiriere-plaje.htm
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Vor trebui să scadă și perioada în care au întrerupt activitatea, total sau parțial, din 

cauza stării de urgență (asta se aplică celor care intră sub incidența prevederilor art. 

IX din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.48/2020). 

 Ordonanța mai prevede rezolvarea unei probleme tehnice privind 

bonificațiile aferente trimestrelor II și III la impozitul pe profit și pentru 

microîntreprinderi. 

 De asemenea, sunt scutite de taxa pe valoarea adăugată cu drept de deducere 

livrările de măști de protecție individuale și ventilatoare medicale pentru 

terapie intensivă, necesare pentru constituirea rescEU – rezerva de capacități 

a Uniunii Europene, efectuate către instituțiile publice responsabile cu 

constituirea acestei rezerve, până la data de 1 octombrie 2020. 

Furnizorul justifică scutirea de TVA cu declarația pe propria răspundere cu privire 

la destinația bunurilor, pusă la dispoziția sa de instituția beneficiară, cel târziu la 

momentul livrării. 

 Sunt scutite de taxa pe valoarea adăugată importurile și achizițiile 

intracomunitare de măști de protecție individuale și ventilatoare medicale 

pentru terapie intensivă, efectuate de către instituțiile publice responsabile, 

pentru constituirea rescEU – rezerva de capacități a Uniunii Europene, până 

la data de 1 octombrie 2020. Scutirea de TVA pentru importul de bunuri se 

aplică pe baza declarației pe propria răspundere a instituției beneficiare, care 

se depune la organul vamal competent la momentul importului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Laptopuri pentru toți elevii – cerute de comunitatea Declic și Consiliul 

Național al Elevilor, într-o petiție adresată ministrului educației și 

premierului Orban 

Peste 23.500 de membri ai comunității Declic și Consiliul Național al Elevilor cer 

Guvernului să suplimenteze fondurile din programul național “Școala de Acasă” și 

să asigure laptopuri pentru toți elevii din România. “În caz contrar, există riscul să 

crească și mai mult rata de abandon școlar”, spun cele două organizații, într-un 

comunicat remis Edupedu.ro. 
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Într-o petiție lansată online, Declic și Consiliul Elevilor le cer ministrului 

Educației, Monica Anisie, și premierului Ludovic Orban să “alocați bani pentru 

achiziția de echipamente care să le permită tuturor elevilor să urmeze cursurile 

școlare online. 900.000 de elevi au nevoie urgent de laptopuri sau tablete cu 

internet, astfel încât dreptul constituțional la educație gratuită să fie cu adevărat 

respectat”. 

Argumentația Declic și CNE: 

“În România, 36% dintre familii au doi sau mai mulți copii înscriși la școală. [1] 

Cum fiecare curs se desfășoară după un orar, fiecare copil are nevoie de propriul 

dispozitiv pentru a putea participa la ore. 

În plus, 46% din populație trăiește în locuințe supraaglomerate, cu membri ai 

familiei care împart aceeași cameră. În condițiile lucrului de acasă, sunt familii 

care împart un singur birou și același laptop sau tabletă [2].  

Adesea, trebuie să aleagă cine folosește singurul astfel de dispozitiv din casă. Îl va 

folosi copilul pentru ora de matematică sau mama pentru a munci? 

Guvernul a alocat fonduri pentru achiziția de tablete și laptopuri pentru 250.000 de 

elevi care au nevoie pentru școala online . [3] Însă, de fapt, acești elevi ar fi 

900.000, conform unui studiu IRES din mai 2020 [1]. Adică de 3,5 ori mai mulți 

decât în estimările Guvernului. 

Dacă cerem ministerului să revizuiască bugetul pentru echipamente electronice, în 

raport cu nevoile elevilor, mai mulți copii vor putea să facă școala online. 

În contextul pandemiei, învățământul online a devenit obligatoriu pentru toți elevii 

din România. Pentru copiii cu tablete, telefoane, laptopuri și conexiune la internet, 

educația online e posibilă. Însă, pentru restul școlarilor din România, care n-au 

aceste dispozitive, educația e o sentință. Ei sunt condamnați să rămână în urmă cu 

lecțiile. 

Predarea online nu se rezumă doar la a trimite o poză cu lecția din manual pe 

Whatsapp. Un telefon/tabletă este un dispozitiv pe care poți doar vizualiza 

informații. În schimb, un laptop este mai potrivit pentru elevi, pentru că poate să 

asigure mai multe funcții specifice învățării online. 
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În lipsa unui plan de recuperare a materiei, faptul că acești copii vor rămâne în 

urmă va adânci și mai tare inegalitățile din sistemul educațional românesc.” 

“Note: 

[1] IRES, Accesul elevilor școlari la educație online – Policy paper, mai 2020, 

ires[.]ro 

[2] Educație în timpul pandemiei. Răspunsuri la criza nesfârșită a sistemului 

educațional românesc, SNSPA, aprilie 2020, snspa[.]ro 

[3] Proiect de Hotărâre de Guvern pentru alocarea unei sume din Fondul de rezervă 

bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2020, pentru 

Ministerul Educației și Cercetării, edu[.]ro” 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Ministerul Apărării desfășoară campania de recrutare a rezerviștilor 

voluntari, până pe 10 iulie. Sunt disponibile peste o mie de locuri, în 18 județe 

și București. 

Mai exact, MApN pune la dispoziție 1.059 de posturi (maiştri militari, subofiţeri, 

gradați și soldați), în unități din județele Arad, Bacău, Bistrița-Năsăud, Botoșani, 

Brașov, Brăila, Buzău, Călărași, Cluj, Constanța, Dâmbovița, Galați, Iași, Ilfov, 

Neamț, Sibiu, Tulcea, Vrancea și din București. Ministerul arată că, în cazul 

cetățenilor care nu au pregătire militară, va avea loc o ședință de consiliere. 

Cetățenii interesați se pot prezenta la sediul Centrului Militar în a cărei raze își au 

domiciliul, sau la centrul din zona în care se află temporar. Detalii despre 

următoarele etape ale recrutării, cum ar fi probele fizice, vor fi date de angajații din 

Centrele Militare. Pentru înscriere, este nevoie de: 

– actul de identitate, în original și copie; 

– certificatul de cazier judiciar, eliberat cu maximum șase luni înainte de data 

depunerii; 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 iunie 2020 18 

 

– acte de studii și/sau alte documente care atestă alte competențe dobândite în viața 

civilă, în original și copie; 

– permisul de conducere (pentru candidații fără pregătire militară, dacă 

îndeplinirea atribuțiilor postului presupune conducerea tehnicii specifice), în 

original și copie; 

– livretul militar (numai pentru cei care dețin calitatea de rezervist), în original și 

copie. 

– cerere de înscriere. 

Linkuri utile, puse la dispoziție de MApN: 

 https://www.mapn.ro//contact/centre_militare/index.php 

 http://recrutare.mapn.ro/index.php?pagina=Contact. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Criza sanitara a taiat adanc finantele personale. 60% dintre romani au 

venituri mai mici, 76% si-au limitat cheltuielile 

Efectele crizei sanitare in plan financiar se fac simtite in buzunarele romanilor, 

determinand schimbari importante si in ceea ce priveste alocarea resurselor. 

Aproape 60% dintre romani declara ca starea de urgenta din ultimele trei luni a 

avut un impact asupra finantelor personale, se arata intr-un studiu iVOX desfasurat 

la cererea Raiffeisen Bank, in perioada 15-19 iunie, 2020. Peste trei sferturi dintre 

respondenti (76%) si-au reevaluat comportamentul financiar, incercand sa fie mai 

atenti cu cheltuielile lunare. 

 

Conform sondajului, un sfert dintre romani au reusit sa puna mai multi bani 

deoparte in aceasta perioada, in timp ce majoritatea (42%) nu a economisit deloc in 

ultimele trei luni. Mai mult, 7 din 10 nu considera ca ar fi nevoie sa apeleze in 

viitor la vreo forma de investitii financiare. Doar 8% dintre romani se gandesc sa 

apeleze la asigurarea de sanatate suplimentara in caz de boli grave, iar 6% au in 

https://www.mapn.ro/contact/centre_militare/index.php?fbclid=IwAR2K4OD49nfSKQeua0iotTjrUsDhxPzKk3ztXmKfbYaeV2MYbVtW7b0XzNY
http://recrutare.mapn.ro/index.php?pagina=Contact&fbclid=IwAR2t1aOEPv3dZkzDLeTyJ9-kclvb5PX4GjWI_4d8v8nvn_kqL7mBkYhYHX4
https://ziare.com/raiffeisen/
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plan investitiile la bursa. Un sfert dintre romani spun ca nu au renuntat in aceasta 

perioada la planurile lor. 

Din nou s-a ajuns la "stransul curelei" 

Totusi, in perioada starii de urgenta, romanii au strans cureaua si au evitat 

cheltuielile pentru distractie (72%), imbracaminte (62%), electrocasnice (50%) si 

produse IT sau gadgets (46%). Odata cu perioada de relaxare, pentru urmatoarele 

trei luni, doar 2 din 10 romani spun ca nu vor renunta la planurile de cumparaturi. 

Restul de 80% declara ca nu-si vor mai cheltui banii pe bilete de vacanta (49%), 

servicii de ride-sharing (39%), servicii de infrumusetare si tratamente corporale 

(36%) sau pe produse IT/gadgets (36%). 

 

Starea de urgenta i-a determinat pe romani sa-si amane si planurile pe termen 

mediu sau mai lung, pentru care cheltuiau sume mai mari de bani, cum ar fi 

vacanta de vara (44%), renovarea apartamentului (29%) sau achizitia unei masini 

(25%). 

In urma starii de urgenta, romanii simt ca au invatat sau cel putin si-au insusit 

obiceiuri noi. Cei mai multi au invatat retete noi si au gatit acasa mesele principale 

(55%), iar 1 din 2 romani s-a obisnuit sa-si faca lista de cumparaturi inainte de a 

merge la supermarket. 

 

Planificarea cheltuielilor 

"Starea de urgenta a fost un moment de reflectie pentru toata lumea in care am avut 

timp sa ne analizam si bugetele lunare si sa intelegem pe ce categorii cheltuim mai 

mult. Astfel, 4 din 10 romani au inceput sa-si planifice cheltuielile lunare din timp, 

iar peste jumatate au invatat sa faca plati cu cardul sau online. Vrem sa-i incurajam 

in continuare pe romani sa fie cumpatati in gestionarea propriilor venituri, de 

aceea, lansam o noua editie a Lunii Sanatatii Financiare, ca parte a demersului 

nostru de educatie financiara Money Bistro", a declarat Corina Vasile, director de 

Comunicare si Relatii Publice la Raiffeisen Bank. 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 iunie 2020 20 

 

40% dintre romani spun ca nu obisnuiesc sa cumpere produse second hand. Cei 

care o fac insa, cel mai des cumpara haine la mana a doua. Pe de alta parte, 4 din 

10 participanti la sondajul iVOX spun ca arunca cel mult o data pe saptamana 

mancarea sau resturile de mancare, deoarece lasa alimentele prea mult in frigider 

(53%). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 In Romania, conditiile de creditare a IMM se inaspresc. In UE bancile sunt 

mai relaxate in a-i credita pe micii intreprinzatori 

In contextul pandemiei COVID-19, ce a luat amploare in Romania incepand cu 

luna martie a anului 2020, piata creditului a inregistrat modificari importante in 

primul trimestru (T1 2020). Astfel, in aceasta prima parte a anului 2020, o pondere 

moderata a institutiilor de credit au inasprit standardele de creditare, in timp ce 

cererea de credite s-a redus. 

 

Pentru cel de al doilea trimestru (T2 2020), cele mai multe banci estimeaza 

inasprirea standardelor de creditare pentru toate tipurile de credite. 

 

Cererea de credite este estimata sa se reduca si in T2 2020, bancile semnaland 

acest lucru intr-o proportie insemnata. Acestea ar fi principalele concluzii ale 

recentului Sondaj privind creditarea companiilor si populatiei realizat de BNR. 

 

Aproximativ 13% dintre institutiile de credit au declarat ca in T1 2020 standardele 

de creditare au cunoscut o inasprire. Pentru T2 2020, o parte majoritara dintre 

banci - 54% - prevad o inasprire a standardelor de creditare aferente companiilor. 

Aceasta evolutie este preconizata a fi mai pronuntata in cazul creditelor pe termen 

scurt acordate IMM. 

In opinia bancilor, factorii care au avut o contributie mai mare la evolutia 

standardelor de creditare au fost situatia actuala sau asteptata a capitalului bancilor 

si deciziile de politica monetara sau prudentiala ale BNR. Intr-un procent net de 

doar 3,3% institutiile de credit au apreciat ca asteptarile privind situatia economica 

generala au condus la inasprirea standardelor de creditare. 

https://ziare.com/bani/piata/
https://ziare.com/bani/credit/
https://ziare.com/bani/banci/
https://ziare.com/bnr/
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Bancherii din UE, mai ingaduitori cu companiile nefinanciare 

 

In zona euro, bancile care au inasprit standardele de creditare in T1 2020 reprezinta 

o pondere redusa (doar 4%). Aceasta evolutie se situeaza sub cea inregistrata in 

timpul crizei financiare din 2008, pe fondul unei pozitii de capital mai solide a 

bancilor, dar si al masurilor prompte de sustinere a economiei si a sectorului 

bancar. Nevoia de lichiditate a companiilor din zona euro a condus la majorarea 

cererii de credite din partea acestora, un procent net de 26% dintre banci raportand 

o crestere a acestui indicator in T1 2020. 

In T1 2020 standardele de creditare aferente imprumuturilor care au ca garantii 

ipoteci asupra imobilelor comerciale au urmat o evolutie similara celei raportate la 

nivel agregat, un procent net de circa 13% dintre banci considerand ca pentru acest 

tip de credite standardele de creditare s-au inasprit. Pentru T2 2020, majoritatea 

bancilor estimeaza inasprirea standardelor pentru acest tip de credite. 

 

In T1 2020, un procent net de circa 20% dintre banci au majorat prima solicitata 

pentru creditele mai riscante, in timp ce in cazul plafonului maxim pentru valoarea 

creditului si scadentei maxime institutiile de credit (in procent net de 10%) au 

declarat ca acestea au devenit mai restrictive intr-o anumita masura. \ 

Spread-ul ratei medii de dobanda a creditului fata de IRCC/ ROBOR 1M a 

inregistrat o relaxare in cazul unui procent net de 13% dintre banci. 

 

Aproximativ 12% dintre bancile apreciaza ca in T1 2020 cererea de credite din 

partea companiilor a fost moderat mai scazuta. Aceeasi evolutie s-a observat si in 

structura, cu exceptia creditelor pe termen scurt aferente companiilor de mari 

dimensiuni unde doar un procent net de 1 la suta dintre banci considera ca cererea 

a crescut. 

 

Pentru T2 2020, institutiile de credit, in procent net de circa 5%, estimeaza o 

diminuare a cererii de credite din partea companiilor. O pondere semnificativa 

dintre banci (40%) prognozeaza o scadere cel putin moderata a cererii de credite pe 

termen lung din partea IMM. 

 

https://ziare.com/bani/euro/
https://ziare.com/bani/dobanda/
https://ziare.com/bani/robor/
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Pentru T1 2020, 10% dintre banci au raportat o crestere a ponderii solicitarilor de 

credite respinse in totalul creditelor solicitate de firme. Evolutia la nivel agregat a 

fost determinata de cresterea ponderii creditelor garantate cu ipoteci asupra 

imobilelor comerciale si a creditelor pe termen scurt solicitate de corporatii, care 

au fost respinse. 

Cele mai ridicate credite s-au consemnat in cazul sectoarelor transport si 

comunicatii, energie si turism. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Hidroelectrica are aprobarea statului pentru a depune oferta de achiziţie a 

CEZ România. Fondul Proprietatea a lipsit de la AGA 

Hidroelectrica, cel mai mare producător de energie electrică şi cea mai profitabilă 

companie de stat din România, a primit joi aprobarea statului român, în calitate de 

acţionar majoritar, pentru a depune oferta angajantă de achiziţie a activelor CEZ 

România. Fondul Proprietatea, acţionar cu 20% la Hidroelectrica, nu a avut ieri un 

reprezentant la AGA. 

Tranzacţia prin care CEZ îşi vinde active din România este evaluată de ZF la circa 

1 mld. euro şi prin urmare ar putea fi una dintre cele mai mari tranzacţii din energie 

din ultimii ani şi în urma căreia Hidroelectrica şi-ar putea diversifica sursele 

folosite pentru producţia de energie. 

„Cu majoritatea voturilor deţinute de acţionari, aprobă întocmirea şi depunerea 

unei oferte angajante a Hidroelectrica, singura pentru perimetrul tranzacţiei sau în 

consorţiu, la termenul solicitat de CEZ, în cadrul procesului de vânzare a grupului 

CEZ România, condiţionată de aprobarea ulterioară a acesteia de către Adunarea 

Generală a Acţionarilor“, este decizia luată joi la AGA Hidroelectrica. 

De asemenea, Hidroelectrica a primit aprobare şi pentru a se împrumuta în scopul 

achiziţiei de participaţii, în vederea diversificării portofoliului.   

Săptămâna aceasta, Fondul Proprietatea, acţionar cu 20% al Hidroelectrica, spunea 

că achiziţia CEZ nu ar fi una oportună, întrucât ar putea afecta procesul de listare a 

Hidroelectrica şi evaluarea potenţială a companiei. 
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La începutul lunii iunie, Electrica (EL), companie la care statul are 48,8% a 

anunţat că intenţionează ca în consorţiu cu Hidroelectrica şi Societatea de 

Administrare a Participaţiilor în Energie (SAPE) să achiziţioneze active ale CEZ 

România. 

CEZ vrea să iasă din România pentru a se concentra pe dezvoltarea în Cehia a unor 

centrale nucleare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Sondaj BNR: Băncile estimează înăsprirea condiţiilor de creditare în 

trimestrul doi, atât pentru companii, cât şi pentru populaţie, în paralel cu 

scăderea cererii 

♦ Circa 40% din băncile care au participat la sondaj au declarat că prognozează o 

scădere cel puţin moderată a cererii de credite pe termen lung din partea IMM-

urilor. 

Băncile estimau într-un sondaj realizat în luna aprilie că standardele de creditare şi 

termenii contractelor de credit pentru companii vor deveni mai restrictivi în al 

doilea trimestru din 2020, în paralel cu reducerea cererii, în special din partea 

IMM-urilor. 

Aceste prognoze erau valabile şi în cazul împrumuturilor acordate populaţiei, atât 

pe zona de credite imobiliare, cât şi a celor de consum. 

În opinia băncilor, factorii care au avut o contribuţie mai mare la evoluţia 

standardelor de creditare au fost situaţia actuală sau aşteptată a capitalului băncilor 

şi deciziile de politică monetară sau prudenţială ale BNR. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Cioloș, după întâlnirea cu Iohannis: Fără o viziune clară riscăm să primim 

fonduri europene care să fie risipite pe proiecte inutile 

Dacian Cioloș, președintele PLUS și al grupului Renew Europe din Parlamentul 

European, s-a întâlnit astăzi cu Klaus Iohannis, președintele României, și cu 

Cătălin Predoiu, ministrul Justiției. El a discutat cu cei doi oficiali despre fondurile 

europene, despre MCV și intrarea României în spațiul Schengen. 

„Sunt mai multe urgențe la nivel european care au o importanță strategică foarte 

mare pentru România și este extrem de important să ne coordonăm toți cei care 

putem avea influență în deciziile următoare. Este vorba în primul rând despre 

sumele care pot fi obținute prin viitorul buget european, care pot fi esențiale în 

dezvoltarea țării în următorii 7 ani, dar și despre ridicarea restricțiilor la granițe 

pentru cetățenii și firmele noastre prin intrarea în Spațiul Schengen”, a spus Dacian 

Cioloș, potrivit comunicatului PLUS. 

Potrivit comunicatului, Dacian Cioloș a discutat cu Klaus Iohannis în principal 

despre negocierile în curs cu privire la fondurile europene pe care le poate accesa 

România atât prin planul de relansare propus de Comisia Europeană, cât și din 

viitorul buget al Uniunii Europene. 

Președintele PLUS a dorit să afle care sunt intențiile președintelui în viitoarele 

negocieri din Consiliul European pentru ca și europarlamentarii Alianței USR 

PLUS să poată ajuta în acest demers în negocierile din Parlamentul European. 

„Suntem în momentul în care atât sumele, dar și programele prin care sunt 

distribuiți acești bani se discută în Consiliu și în Parlamentul European. România 

are nevoie de această coordonare între președinte și europarlamentari pentru a 

obține cele mai bune soluții și bani europeni exact acolo unde este mai mare nevoie 

de ei, în programe de infrastructură, digitalizare, energie, mici fermieri și alte 

domenii critice pentru noi. Fără să avem o viziune clară a României în aceste 

discuții riscăm să primim fonduri care sunt risipite pe proiecte inutile”, a declarat 

Dacian Cioloș, după întâlnirea cu președintele României. 

Discuții Cioloș-Predoiu despre MCV și intrarea în Schengen 
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Tot azi, Dacian Cioloș a avut o întrevedere și cu Cătălin Predoiu, ministrul 

Justiției, pentru a vedea stadiul în care se află proiectele anunțate de Guvernul 

PNL, esențiale pentru a debloca negocierile pentru accesul României în Spațiul 

Schengen. 

„În 2016 eram extrem de aproape de intrarea în Spațiul Schengen și chiar state care 

se opuseseră până atunci ne-au dat semnale că ne susțin accesul în 2017. Din 

păcate, PSD a venit la putere și, prin presiunile asupra Justiției, a ratat această 

șansă enormă ca cetățenii români și firmele noastre să poată beneficia de statutul 

complet de membru al Uniunii Europene. Azi am vrut să discut cu domnul 

ministru Predoiu despre stadiul câtorva proiecte esențiale: Secția Specială, Legile 

justiției și Codurile penal și de procedură penală. Fără o claritate în acest proces, 

România nu poate ieși din MCV, iar acest lucru este esențial pentru negocierile de 

acces în Spațiul Schengen. În plus, există demersuri avansate ca banii din viitorul 

buget european să fie accesați doar de țările care au un stat de drept funcțional și o 

justiție independentă. Din acest motiv suntem obligați ca, imediat ce va exista o 

majoritate democratică solidă în Parlament, să putem trece la vot cu pachetul de 

modificări anticorupție”, a afirmat Dacian Cioloș. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Eurostat: Sectorul serviciilor a scăzut în întreaga Uniune Europeană de la 

începutul pandemiei de coronavirus. Mai puțin în România și Bulgaria, unde 

a crescut 

În primul trimestru din 2020, comparativ cu ultimele trei luni din 2019, volumul 

serviciilor în cele 27 de state membre UE a scăzut cu 2,8%, cel mai sever declin 

fiind înregistrat în Malta, de 15,7%, în timp ce în unele ţări datele sunt pozitive, 

respectiv Bulgaria (plus 3,6%) şi România (plus 4,7%). 

Serviciile de transport (terestre, navale şi aeriene) au scăzut cu 3,3% în UE, cel mai 

semnificativ recul fiind în Letonia (minus 10,5%). Hotelurile şi restaurantele au 

raportat un declin 15,2%, în special în Italia (minus 24,8%), Cipru (minus 23,1%) 

şi Malta (minus 22,1%). 
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Pentru a preveni răspândirea pandemiei de coronavirus (COVID-19), statele 

membre UE au adoptat o mare varietate de măsuri restrictive. Astfel, au fost 

închise barurile, restaurantele şi hotelurile în aproape toate ţările, ceea ce a afectat 

nivelul serviciilor. 

În martie 2020, volumul serviciilor în cele 27 de state membre UE a scăzut cu 

11,3%, comparativ cu luna precedentă. 

Cel mai sever declin în UE, de 48,5%, s-a înregistrat la hoteluri şi restaurante. 

Serviciile administrative şi de suport, care sunt de obicei cumpărate de companii, 

au scăzut cu 8,4%, în timp ce serviciile de transport au înregistrat un recul de 7,2%. 

Serviciile profesionale şi ştiinţifice (servicii juridice, de contabilitate, marketing, 

etc.) au scăzut cu 4,6%, în timp ce serviciile informatice şi de comunicaţii au 

înregistrat un declin de doar 2,3%. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Economiile la bănci ale românilor cresc în pandemie, creditele scad 

Depozitele în lei și valută ale românilor au crescut în luna mai, în plină pandemie, 

atât față de luna aprilie, cât și față de perioada similară din anul trecut, potrivit 

datelor BNR. Creșterea valorii depozitelor vine pe fondul măsurilor de restricție 

privind circulația și comerțul. 

Astfel, depozitele în lei ale gospodăriilor populaţiei au crescut în luna mai cu 0,8% 

față de luna anterioară, până la 139.064,6 milioane lei, iar faţă de luna mai 2019 au 

înregistrat o creştere de 13%. 

Depozitele în valută ale gospodăriilor populaţiei (exprimate în lei) au înregistrat o 

creştere de 0,5% faţă de luna aprilie 2020 (până la 99.437,3 milioane lei); 

exprimate în euro, acestea s-au majorat cu 0,5%. Comparativ cu aceeași perioadă a 

anului precedent, creșterea acestui indicator exprimat în lei a fost de 18,4% 

(majorarea a fost de 16,1 la sută dacă indicatorul este exprimat în euro). 
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În total, depozitele rezidenţilor clienţi neguvernamentali s-au majorat în luna mai 

2020 cu 1,4% faţă de luna anterioară până la nivelul de 383.546,2 milioane lei și cu 

13,9% (11,4 la sută în termeni reali) faţă de aceeași lună a anului trecut. 

În paralel, soldul creditului neguvernamental acordat de bănci a scăzut în luna mai 

2020 cu 0,7% (-0,8 la sută în termeni reali) faţă de luna aprilie 2020, până la 

nivelul de 269.146,8 milioane lei. Creditul în lei s-a diminuat cu 0,4%, iar creditul 

în valută a scăzut cu 1,4%. 

Comparativ cu aceeași perioadă a anului 2019, creditul neguvernamental a 

înregistrat o creștere de 4,5%. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Concedieri masive la TAROM: 400 de angajați dispar din schema de 

personal 

În bugetul de venituri și cheltuieli al companiei aeriene, aprobat de Ministerul 

Transporturilor și publicat în Monitorul Oficial, cifrele arată că personalul 

TAROM se va reduce în acest an cu 374 de persoane, de la 1.607 angajați în 

prezent la 1.233. 

Nu se precizează cum se vor face reducerile de personal – fie prin concedieri, fie 

prin pensionări. 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, spunea recent că estimează scăderi de 

personal la TAROM care să ajungă până la 700 de persoane. Nici ministrul nu a 

dat detalii despre modul în care va fi redusă schema de personal. 

Compania are cei mai mulți angajați per aeronavă din Europa și nu a mai făcut 

profit din 2007. În ultimii doi ani, TAROM a schimbat 8 directori. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Studiu IRES: Românii sunt de acord cu prelungirea Stării de Alertă. 54% 

dintre respondenți sunt nemulțumiți de măsurile luate de Guvern, dar 63% 

sunt mulțumiți de măsurile autorităților locale 

Institutul Român pentru Evaluare și Strategie – IRES a realizat un sondajul de 

opinie în perioada 22 – 23 iunie 2020 (al zecelea din seria dedicată impactului 

COVID – 19), în scopul evaluării percepțiilor, atitudinilor și comportamentelor 

românilor după prelungirea stării de alertă, în contextul relaxării treptate. 

Rezultatele cercetării: Aproape două treimi dintre români (63%) sunt mulțumiți de 

măsurile luate de autoritățile locale pe durata pandemiei. 6 din 10 români sunt 

mulțumiți de măsurile luate de Președintele României, iar puțin peste jumătate de 

cele luate de Grupul de Comunicare Strategică. 54% sunt nemulțumiți de măsurile 

luate de Guvernul României, în timp ce 46% se declară mulțumiți de acestea. 

Favorabili prelungirii stării de alertă sunt respondenții între 36 și 50 de ani, cu 

studii superioare și votanții PNL și cei ai Alianței USR-PLUS. 

Gradul de mulțumire față de măsurile luate de autoritățile locale este ridicat cu 

precădere în rândul tinerilor între 18 și 35 de ani și a vârstnicilor, dar și în rândul 

respondenților cu studii superioare, a celor care locuiesc în Transilvania și Banat 

sau în Moldova și a votanților Alianței USR-PLUS. 

Măsurile luate de Președintele României sunt apreciate mai ales de către 

respondenții tineri și de cei cu vârsta de cel mult 65 de ani, de intervievații din 

mediul urban și care locuiesc în Transilvania și Banat, de cei care au studii 

superioare, dar și de votanții PNL și de cei ai Alianței USR-PLUS. 

Satisfacția față de măsurile luate de Grupul de Comunicare Strategică este mai 

ridicată în rândul respondenților cu vârste între 36 și 65 de ani, a celor cu studii 

superioare, a celor care locuiesc în Transilvania și Banat, dar și în cazul 

respondenților care declară că vor vota PNL și Alianța USR-PLUS la viitoarele 

alegeri parlamentare. De notat că Grupul de Comunicare Strategică nu ia măsuri în 

contextul Covid-19, ci are rolul de a comunica integrat măsurile luate de 

autoritățile guvernamentale. 
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Bărbații, tinerii, persoanele cu vârste de cel mult 50 de ani, respondenții cu studii 

superioare, cei care locuiesc în Transilvania și Banat, alături de votanții PNL și de 

cei ai Alianței USR-PLUS sunt în proporții mai ridicate mulțumiți cu privire la 

măsurile luate de Guvernul României pe durata pandemiei, în timp ce în rândul 

vârstnicilor, a intervievaților din sudul țării și a votanților PSD se regăsesc 

proporții mai mari de nemulțumiți. 

 Gradul de conformism al românilor legat de măsurile de protecție este unul foarte 

ridicat 

Procentul celor care spun că au respectat măsurile de protecție pe durata pandemiei 

este foarte ridicat: 88% au respectat în totalitate măsura privind spălarea frecventă 

a mâinilor, iar 12% au respectat-o parțial; 89% susțin că au respectat în totalitate 

măsura de a purta mască în spații închise și în mijloacele de transport în comun și 

8% spun că au respectat-o parțial; trei sferturi (75%) declară că au evitat să 

părăsească locuința dacă nu a fost neapărat necesar; 73% au respectat în totalitatea 

măsura distanțării sociale sau cea de evitare a interacțiunii cu alte persoane, în timp 

ce 25% recunosc că au respectat-o doar parțial; 72% spun că au respectat în 

totalitate măsura folosirii dezinfectanților pentru mâini, iar 24% au recunoscut că 

au respectat-o doar parțial. 

Trei sferturi dintre români sunt de acord cu amendarea celor care nu respectă 

regulile impuse de autorități 

Mai mult de jumătate dintre participanții la studiu (59%) declară că au asistat, în 

perioada stării de urgență sau a stării de alertă, la situații în care alte persoane nu au 

respectat regulile impuse de autorități. 

Aceștia sunt, în principal, bărbați, au studii medii sau superioare, locuiesc în sudul 

țării și votează cu Alianța USR-PLUS la alegerile parlamentare. 

Dintre aceștia, 61% spun că au luat atitudine atunci când au văzut că alte persoane 

nu respectau regulile. 

Respondenții peste 51 de ani, cu studii elementare, cei care locuiesc în Moldova, 

dar și votanții PSD sunt participanții la studiu care susțin în proporții ridicate că au 

luat atitudine față de persoanele care nu au respectat regulile impuse de autorități. 
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Mai mult de trei sferturi dintre cei chestionați au declarat că sunt de acord ca cei 

care nu respectă regulile impuse de autorități să fie amendați. 

Aceștia sunt în proporții mai ridicate bărbați, au peste 51 de ani, studii superioare, 

locuiesc în mediul rural și în sudul țării și spun că votează la viitoarele alegeri 

parlamentare cu PNL și Alianța USR-PLUS. 

Românii sunt de acord cu prelungirea Stării de Alertă 

Aproape trei sferturi dintre români au auzit de prelungirea cu 30 de zile a stării de 

alertă începând cu data de 17 iunie. 

Mai informați cu privire la prelungirea stării de alertă sunt, în proporții mai 

ridicate, persoanele peste 51 de ani, cu studii superioare, cei care locuiesc la sat, în 

Moldova, dar și votanții PSD și cei ai Alianței USR-PLUS. 

 55% dintre participanții la studiu cred că era necesară prelungirea stării de alertă. 

Necesitatea prelungirii stării de alertă este împărtășită în proporții mai ridicate de 

către respondenții între 36 și 50 de ani, cu studii superioare, de cei care locuiesc în 

mediul rural și de votanții PNL și cei ai Alianței USR-PLUS. 

54% dintre respondenți sunt de acord  cu prelungirea stării de alertă. 

Favorabili prelungirii stării de alertă sunt respondenții între 36 și 50 de ani, cu 

studii superioare și votanții PNL și cei ai Alianței USR-PLUS. 

Aproape 8 din 10 români ar fi de acord cu măsuri mai dure de izolare socială dacă 

situația se agreavază 

Întrebați dacă în ipoteza agravării situației din țară ar fi de acord cu revenirea la 

măsuri mai dure de izolare, 79% dintre români au răspuns afirmativ, iar o cincime 

au spus că nu sunt de acord. Bărbații, tinerii între 18 și 35 de ani și votanții PNL 

sunt în proporții mai ridicate de acord cu revenirea la măsuri mai dure în timp ce 

femeile, cei cu vârste între 36 și 50 de ani, persoanele cu studii superioare, 

respondenții din Moldova sunt împotriva acestei idei. 

(Sursa: g4media.ro) 
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 România și Polonia, ocolite de imigranți: Numărul străinilor stabiliți 

reprezintă doar 1% din populație, cel mai scăzut din UE 

În Polonia și România cetățenii străini reprezintă mai puțin de 1% din totalul 

populației, arată datele publicate astăzi de Oficiul European de Statistică – 

Eurostat, potrivit rador.ro. 

Potrivit datelor care se referă la anul trecut, la polul opus, statul membru al Uniunii 

Europene cu cel mai mare procentaj de cetățeni străini a fost Luxemburg, 47% din 

totalul populației. O proporție ridicată de cetățeni străini – 10% sau mai mult din 

populația rezidentă, s-a înregistrat în Cipru, Malta, Austria, Estonia, Letonia, 

Irlanda, Belgia, Germania și Spania. 

La 1 ianuarie, anul trecut, aproape 22 de milioane de străini locuiau în unul din 

cele 27 de state membre, reprezentând aproape 5% din populația blocului 

comunitar. 

(Sursa: stiripesurse.ro)) 

 

 MS atrage atenția asupra unei reizbucniri semnificative a epidemiei în 

Europa. Moldova, printre cele 11 țări identificate de OMS, în care sistemele 

de sănătate pot intra în colaps din cauza numărului mare de cazuri. 

Cele 11 țări sunt Suedia, Moldova, Ucraina,  Macedonia de Nord, Albania, Bosnia-

Herțegovina, Azerbaidjan, Kazahstan, Kârgâzstan, Armenia și Kosovo. Două 

dintre ele au graniță directă cu România, iar alte trei fac parte din fosta Iugoslavie. 

Deși numărul țărilor europene care înregistrează creșterea numărului de cazuri în 

ultimele două săptămânie este de 30, OMS consideră că în cele 11 sistemele 

sanitare pot pierde controlul asupra epidemiei. 

În același timp oficialii Organizației Mondiale a Sănătății consideră că Germania, 

Polonia, Spania și Israel au avut un răspuns rapid și adecvat în izolarea focarelor de 

infecție, atunci când acestea au izbucnit. 

Peste 2.6 millioane de cazuri (din 9,5 milioane la nivel mondiale) și 195,000 de 

decese au fost înregstrate până acum de OMS pe continentul european și în 

Orientul Mijlociu. 

http://www.rador.ro/
https://who.maps.arcgis.com/apps/opsdashboard/index.html#/ead3c6475654481ca51c248d52ab9c61
https://who.maps.arcgis.com/apps/opsdashboard/index.html#/ead3c6475654481ca51c248d52ab9c61
https://who.maps.arcgis.com/apps/opsdashboard/index.html#/ead3c6475654481ca51c248d52ab9c61
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OMS anticipează că situația epidemică se va calma în majoritatea țărilor în timpul 

verii, dar nu va dispărea: „Trebuie să ne pregătim pentru toamnă, când Covid-19 

se poate suprapune cu gripa sezonieră, cu pneumonia și alte boli, în condițiile în 

care nu va exista până atunci un tratament sau un vaccin eficient”, a declarat Hans 

Henri Kluge, directorul regional al Organizației Mondiale a Sănătății. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


